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Prvú adventnú nedeľu 1. decembra  2019 sa veriaci po  
sv. omši presunuli k obecnému úradu, kde Vdp. Štefan Ko-
váč, dekan farnosti, po prvýkrát v histórii obce posvätil 

Adventný veniec po prvýkrát aj v našej obci

Milí spoluobčania,
opäť je tu čas ča-

rovný, čas Vianoc, čas 
iste najkrajších sviat-
kov v roku. Čas, keď sa 
stretávame s príbuz-
nými a v kruhu rodi-

ny a priateľov si sadáme k sviatočnému 
stolu. Pre niekoho sú Vianoce pripome-
nutím si narodenia Ježiša, pre iných, 
ktorí nevnímajú kresťanstvo ako pilier 
svojho duchovného života, sú Vianoce 
obdobím rodinnej pohody a odovzdá-
vania darčekov. Pre všetkých bez roz-
dielu je to však obdobie, kedy si môže-
me dopriať čas jeden druhému, pretože 
spoločne prežité chvíle radosti, pokory 
a odpustenia sú tým najkrajším darče-
kom, ktorý si môžeme dať. 

Obdobie na konci roka je pravidelne 
aj časom bilancovania, zamýšľame sa 
častejšie nad tým, čo nám končiaci sa 
rok priniesol (i odniesol), a to v súk-
romnom i pracovnom živote. Ja i po-
slanci obecného zastupiteľstva tiež v 

tomto čase budeme vyhodnocovať rok 
2019 z pohľadu obce. Našu bilanciu, 
úspechy i neúspechy, plány na ďalšie 
obdobie – to všetko bude predmetom 
mimoriadneho vydania obecných no-
vín začiatkom roka 2020. 

Milí spoluobčania, dovoľte, aby som 
Vám zaželala nielen v svojom mene, 
ale aj v mene zamestnancov obecného 
úradu a poslancov 
obecného zastu-
piteľstva radost-
né a pokojné pre-
žitie vianočných 
sviatkov, nech sa 
Vám splnia Vaše 
priania, očakáva-
nia a predsavza-
tia. Ďakujem Vám 
všetkým, ktorí ste 
sa spolupodieľali 
na rozvoji a úpra-
ve našej obce, ďa-
k u j e m  Vá m  z a 
každú aktivitu a 

činnosť, ktorú ste v prospech obce vy-
konali.

Srdečne pozdravujem aj našich cho-
rých spoluobčanov a želám im skoré 
uzdravenie a veľa psychických a fy-
zických síl.

Požehnané a pokojné Vianoce!
Ing. Daniela Trňanová, 

starostka obce

obecný adventný veniec. Vyjadril veľkú radosť, poďakova-
nie a všetkým zaželal pokojný a požehnaný advent.

Ing. Erika Brezánska

Obec Rybník pozýva všetky deti 
31. decembra 2019 o 19.00 hod. do 
kultúrneho domu na Silvester pre 
deti. Pripravený je miniohňostroj  
a detské šampanské. 

Pri príležitosti vítania Nového 
roka 2020 bude kultúrny dom 
otvorený 31. decembra 2019 od 
23.00 hod.

Silvestrovské oslavy
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Začiatkom roka 2019 bola zriadená EKONOMICKÁ KO-
MISIA, ktorá sa snaží byť poradným orgánom poslancov 
obecného zastupiteľstva a vedenia obecného úradu. Ko-
misia pôsobí v zložení: Ing. Ružena Lúpalová, Ing. Ivana 
Havranová, Ing. Andrea Krištofová, Ing. Zuzana Oravco-
vá, Ing. Dušan Huszár, Ing. Rastislav Uhnák a Ing. Peter 
Hríbik. Ekonomická komisia si za svoj cieľ stanovila kon-
trolu a efektívne vynakladanie s finančnými prostried-
kami obce, pripomienkovanie rozpočtu obce, stanovenie 
pravidiel prideľovania dotácií, určovanie výšky poplatkov 
a daní. V roku 2019 sa komisia stretla celkovo 4-krát, po-
sledné 4. stretnutie sa uskutočnilo 21. 11. 2019, kde hlavnou 
témou bolo zvýšenie poplatku za TKO, súvisiace s náras-
tom zákonného poplatku podľa stupňa triedenia a zosta-
venie rozpočtu na rok 2020. Chcel by som touto cestou 
poďakovať všetkým členom komisie za ich aktívnu účasť 
na stretnutiach. 

 Ing. Peter Hríbik, predseda komisie

KOMISIA KULTÚRY A ŠKOLSTVA, MLÁDEŽE A ŠPOR-
TU pracuje v nasledovnom zložení: predseda komisie: Ing. 
František Vyskočil, členovia poslanci: Michaela Lacková, 
František Kováč, členovia neposlanci: Ing. Erika Brezán-
ska, Jozef Lulčo, Eva Sulačeková, Marek Uhnák, zapisova-
teľka: Ing. Miroslava Kubicová. Komisia sa schádza vždy 
niekoľkokrát pred kultúrnou alebo športovou akciou, ktorú 
organizuje, resp. spoluorganizuje. Na svoje zasadnutia si 
pozýva podľa potreby aj iných predstaviteľov organizácií 
v obci, alebo zástupcov školy, ktorí sa spolupodieľajú na 
organizovaní akcií. Komisia organizovala alebo sa spolu-
podieľala na akciách: Stavanie mája, Hurá, prázdniny, Vi-
nobranie a Rybnícka 10-ka. 

Ing. František Vyskočil, predseda komisie

KOMISIA SOCIÁLNYCH VECÍ A ZDRAVOTNÍCTVA bola 
zriadená ako poradný a podporný orgán miestnej samo-
správy v sociálnej oblasti a oblasti zdravotníctva.

Obec podľa legislatívy má plniť úlohu sociálnej pomoci 
v rozsahu zákona č. 448/2008 Z.z. o sociálnych službách. V 
tejto oblasti legislatíva dáva obci pomerne široké právomo-
ci aj povinnosti, no do rozpočtu na túto citlivú oblasť nie 
sú zo strany štátu vyčlenené žiadne špeciálne prostried-
ky. Tu sa obec musí oprieť len o „bežné príjmy“, prípadne 
špecializované projekty v tejto oblasti. 

Komisia pracuje v nasledovnom zložení: Miloš Bagola 
– predseda, členovia: Dagmar Nagyová, Ľubica Kováčová, 
Blažena Švecová, Anna Berkešová, Daniela Holečková.   

K 30. 11. 2019 komisia zasadala trikrát: 
23. 1. 2019 - kreovanie komisie, výmena informácií, kon-

taktov, oboznámenie sa s legislatívnym rámcom a povin-
nosťami obce, prerokovanie návrhov aktivít, opatrova-
teľská služba z programu EÚ do 2020, potrebné spracovať 
nový komunitný plán, 

18. 6. 2019 - prerokovanie možností obedov pre dôchod-
cov v čase odstávky zariadenia školského stravovania, 
prerokovanie návrhu novej cenovej kalkulácie za obedy, 
ukončenie prevádzky zubnej ambulancie, prerokovanie 

Z ČINNOSTI KOMISIÍ OZ
možností náhrady v spolupráci s VÚC, preskúmanie mož-
ností využitia priestorov ambulancie, návrh na zriadenie 
denného centra (klubu) pre dôchodcov (priestorové mož-
nosti, materiálne zabezpečenie, aktivity...), oboznámenie 
sa s legislatívnym rámcom a povinnosťami obce,

17. 9. 2019 - preskúmanie možností vzniku sociálneho 
podniku v podmienkach našej obce, umožniť zamestnať 
sa znevýhodneným občanom a rozšíriť služby obce, ná-
vrh preskúmať názor a predstavu občanov a ich požiadav-
ky na sociálny podnik, systematizovať odmeňovanie pri 
významných jubileách, počinoch, ako záchrana zdravia, 
majetku, darcovstvo krvi..., prerokovaný návrh zorganizo-
vať pre občanov „Deň zdravia a charity“ v štýle prednášky, 
zdravé jedlo, cvičenia, zbierky.

Sociálna oblasť a oblasť zdravotníctva predstavuje v 
dnešnej dobe širokú škálu možných aktivít, no tu naráža-
me na materiálne možnosti obce. Preto načrtnuté ciele a 
aktivity komisie sa musia do značnej miery spoliehať na 
dobrovoľnícku činnosť  našich občanov. Verím, že sa nám 
spoločnou aktivitou podarí splniť načrtnuté ciele. 

     Ing. Miloš Bagola, predseda komisie

KOMISIA VÝSTAVBY, ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA A VE-
REJNÉHO PORIADKU bola menovaná uznesením OZ 29. 1. 
2019. Je to pomerne rozsiahla komisia so širokým záberom. 
Rád by som vám aspoň skrátene priblížil našu činnosť. Od 
uvedeného dátumu do termínu odovzdania tohto príspevku, 
mala komisia tri zasadnutia a niekoľko stretnutí pri riešení 
individuálnych podnetov od občanov. Na zasadnutiach sme, 
okrem iného, riešili súčasný stav obecných budov, projekty 
pre výstavbu bytových jednotiek, projekt kanalizácie a vy-
budovanie optickej siete, možnosti pre cyklotrasy - cyklo-
chodníky, dávali sme návrhy na malé aj veľké opravy a údrž-
bu, venovali sa požiadavkám vyplývajúcim z OZ.

V otázkach životného prostredia sme hľadali riešenia, 
ako nastaviť pravidlá pre efektívne nakladanie s domá-
cim odpadom, ako obmedziť, alebo úplne odstrániť vy-
tváranie čiernych skládok (no nie všetci občania majú pre 
poriadok v našej obci pochopenie a stále ukazujú, ako im 
na tom nezáleží). Pre zlepšenie návykov u detí, ako nakla-
dať s odpadmi, sme na podujatí „Hurá, prázdniny“ robili 
osvetu separovania formou praktických hier. U dospelých 
je to už ťažšie . No dúfajme, že sa to bude aj tu zlepšovať. 
Zúčastňovali sme sa a spoluorganizovali sme brigády. Po-
čas búrkového obdobia sme monitorovali kritické miesta 
s dažďovou vodou v obci a dávali návrhy pre zníženie ne-
priaznivých dopadov počasia. 

Počas posledných desiatich mesiacov nášho pôsobenia v 
komisii sme v oblasti verejného poriadku riešili približne 
dvadsať podnetov od občanov. Je potrebné povedať, že nie 
všetko sa dá riešiť jednoducho a hneď. A ako to už býva, už 
vôbec sa nedá vyhovieť všetkým...

Napriek všetkému budeme radi, ak nám budete naďalej 
dôverovať a budete sa na nás obracať nielen s probléma-
mi, ale aj s návrhmi na zlepšenie. Veď nám ide o spoloč-
ný záujem.  

 Jozef Mäsiar, predseda komisie
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OZNAMY

Pripravované podujatia obce v roku 2020

Spoločenská 
rubrika

v období  
1. 9. – 30. 11. 2019

Narodili sa 
Karolína Gellenová,  

dcéra Márie a Miroslava
Tomáš Mráz,  

syn Lenky a Tomáša
Adam Žíroš,  

syn Adriany a Adama

Opustili nás 
Oľga Bátovská,  

Družstevná 512/26,  
vo veku 72 rokov

Radoslav Šárnik,  
Hlavná 106/36,  

vo veku 48 rokov

 31.1.2020 Obecný ples
 9.2.2020 Degustácia vín - neverejná
 15.2.2020 Degustácia vín - verejná
 22.2.2020 Fašiangový sprievod
 8.3.2020 Podujatie pri príležitosti MDŽ
 15.3.2020 Veľkonočné tvorivé dielne
 4.4.2020 Jarná obecná brigáda
 30.4.2020 Stavanie mája a veselica
 8.5.2020 Deň víťazstva nad fašizmom
 10.5.2020 Deň matiek
 1.6.2020 Uvítanie detí do života
 6.6.2020 Otvorené pivnice na Kráľovke
 21.6.2020  Oslavy 25. výročia ZO JDS Rybník
 28.6.2020 Zábavno-športové podujatie
 16.7.2020 Vatra zvrchovanosti  na Teplici
 28.8.2020 Jesenná obecná brigáda
 29.8.2020 Spomienka na výročie SNP
 4.9.2020 Oslavy 945. výročia  

  1. písomnej zmienky o obci
 5.9.2020 Vinobranie
 6.9.2020 Oslavy 945. výročia  

  1. písomnej zmienky o obci
 14.10.2020 Deň úcty k starším
 20.11.2020 Katarínska zábava
 22.11.2020  Vianočné tvorivé dielne
 5.12.2020 Mikuláš  v obci
 19.12.2020 Vianočná akadémia
 31.12.2020 Silvester v obci 

Vážení občania, oznamujeme Vám, že obec v budúcom 
roku pristúpi k zverejňovaniu daňových dlžníkov podľa 
zákona č. 563/2009 Z. z. o správe daní (§ 52 Zverejňova-
nie zoznamov). Odporúčame Vám skontrolovať si svoje 
záväzky z predchádzajúcich rokov a uhradiť ich bezod-
kladne prevodom na účet alebo do pokladne OcÚ hoto-
vosťou, resp. platobnou kartou počas stránkových hodín 
do 20. decembra 2019.

V dňoch 23. a 27. 12. 2019 budú zamestnanci Obecné-
ho úradu Rybník čerpať dovolenku. V prípade neočaká-
vaných udalostí, napr. úmrtie, môžete kontaktovať za-
mestnancov na telefónnom čísle 0904 345 151.

Právna pomoc
JUDr. Andrea Chorvátová 

Nagyová, advokátka, bude  v 
našej obci poskytovať osob-
né a odborné konzultácie k 
právnym prípadom občanov  
v čase od 15.00 do 17.00 hod. 
na obecnom úrade v dňoch:

Upozornenie
Upozorňujeme obča-

nov, u ktor ých nasta l i 
zmeny vo vlastníctve ne-
hnuteľnosti kúpou, dedič-
ským konaním alebo da-
rovaním v roku 2019, na 
povinnosť podať daňové 
priznanie k dani z nehnu-
teľnosti do 31. 1. 2020.

V sobotu 19. 10. 2019 sa v našej obci uskutočnila jesenná brigá-
da zameraná na úpravu cintorína a jeho okolia. Už od 8.00 hod. 
sa schádzali naši malí i „veľkí“ občania, aby spoločne prispeli k 
zveľadeniu aj tejto časti obce. Zo spoločenských organizácií sa 
zúčastnili a mali najpočetnejšie zastúpenie členovia Poľovníc-
keho združenia Rybník. Roky neudržiavané dreviny boli prestar-
nuté a neestetické. Vďaka našim poľovníkom sme tuje a dreviny 
upravili, aby cintorín nezostal celkom bez zelene. 

Nový vzhľad dostala aj časť oplotenia cintorína, ktorej sa ve-
novali najmä ženy, ako aj uprataniu Domu smútku a kaplnky 
sv. Jozefa. Vedenie obce ďakuje všetkým zúčastneným, ktorí si 
našli čas a priložili ruku k spoločnému dielu v prospech zveľa-
denia našej obce.

Ing. Daniela Trňanová, starostka obce

8. 1. 2020, 
5. 2. 2020, 
4. 3. 2020, 
1. 4. 2020, 
6. 5. 2020, 

3. 6. 2020, 
1. 7. 2020, 
5. 8. 2020, 
2. 9. 2020.

Jesenná brigáda v Rybníku

Za krásneho slnečného počasia sa koncom septembra v ma-
terskej škole konalo jesenné tvorivé popoludnie. Na školský 
dvor zavítali v hojnom počte rodičia s deťmi  a priniesli si veľa 
kreatívnych nápadov. Pod ich šikovnými rukami sa objavili 
strašidielka z tekvíc, jesenné ikebany, jesenné víly a škriat-
kovia. Niektoré deti vytvorili krásnych šarkanov z prírod-
nín, ktorými pani učiteľky vyzdobili celý vchod do materskej 
školy. Po tvorivej činnosti sa o slovo 
hlásil hlad. Šikovní oteckovia založili 
oheň, deti s veľkým nadšením opeka-
li a ešte s väčším jedli. Veď v prírode 
chutí najviac. Všade vládla pokojná a 
príjemná atmosféra. Rodičia sa me-
dzi sebou zhovárali a deti sa radostne 
hrali. Vo večerných hodinách sa plní 
zážitkov z krásneho popoludnia po-
berali domov, no niektorým sa veru 
vôbec nechcelo. 

Stanislava Chlebová

Jesenné popoludnie v MŠ
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Uprostred novembra sme si na Sloven-
sku i v Čechách rozmanitým spôsobom 
pripomínali 30. výročie pádu totality a 
veľkých spoločenských zmien. Veľa sa 
hovorilo i písalo o tom, čo vtedy bolo, a 
ešte viac o tom, čo je dnes. Kam sa spo-
ločnosť za tridsať rokov demokracie a 
slobody dostala, bolo témou rôznych 
diskusií, aj predvolebného politického 
zápasu. V mnohých takýchto diskusi-
ách odznelo, že sa odvtedy veľmi veľa 
zmenilo. No najviac zo všetkého sme sa 
zmenili my sami. Otázkou je, či k lepšie-
mu alebo k horšiemu. Pri hodnotení sta-
vu spoločnosti by sme nemali zabúdať 
na to, že tradíciu budovania demokra-
cie nemáme tristo, ale iba tridsaťročnú. 
Je to síce veľmi krátky dejinný úsek, ale 
aj zaň Bohu vďaka! Vždy je dôstojnejšie 
slobodne zápasiť v demokracii, ako sa 
strachovať v totalite.   

V podobnom duchu, ako ľudia spomí-
najú na „nežnú“ revolúciu, si ja nostal-
gicky oživujem obdobie Adventu v čase 
môjho detstva. Dnes, okrem chrámu a 
duchovne žijúcich kresťanských rodín, 
sa toto slovo v spoločnosti už veľmi ne-
spomína. Vytlačili ho komerčne vníma-
né biznisové Vianoce, ktoré vo veľkých 
nákupných centrách „žijú“ vianočným 
tovarom a koledami od Dušičiek. V dobe 
môjho detstva to bolo naozaj iné. Viano-
ce v kresťanských rodinách neexistova-

Cestička do Betlehema

 V dopoludňajších hodinách 
17. októbra 2019 sa sála KD po-
stupne zapĺňala. Prichádzali 
seniori, aby sa tak, ako po mi-
nulé roky postretávali pri prí-
ležitosti Mesiaca úcty k star-
ším. Už pri prezentácii ich 
zamestnankyne OcÚ obdari-
li darčekmi. V úlohe slávnost-
ného rečníka vystúpila p. sta-
rostka Ing. Daniela Trňanová, 
aby so všetkou úctou a vďač-
nosťou privítala takmer 200 
prítomných seniorov a hostí 
z radov poslancov.

V srdečnom príhovore pri-
p omenu l a dôle ž ito sť  s ú-
držnosti medzi ľuďmi aj ge-
neráciami. Snažila sa slovami 
priniesť niečo, čo by ich posil-
nilo na životnej ceste. Aj keď 
to nie je ľahké, hľadala slová 
podpory a povzbudenia, veď 
tie častokrát majú v sebe silu 
pomôcť iným. K tomu im ve-

Sviatočný deň rybníckych seniorov
novala aj krásnu báseň.

Po úprimných slovách pri-
vítala detskú cimbalovú hud-
bu „Zuškáčik“ zo ZUŠ Tlma-
če, kde účinkujú aj členovia, 
ktorí sú rodáci z Rybníka. Veď 
mnohé detičky s rozžiarenými 
očkami hľadali svojich star-
kých a prastarkých, aby im 
a ostatným prítomným za-

hrali a zaspievali piesne, pri 
ktorých sme sa mnohí vrátili 
v spomienkach možno až do 
detstva, tak sme si občas po-
tichu aj zanôtili. Veď nepatrí 
sa rušiť.

Túto sviatočnú atmosféru 
umocnili krásne ligotavé kro-
je z nášho regiónu. Po hodnot-
nom kultúrnom vstupe sme si 

v družnej nálade podebatovali 
pri chutnom občerstvení, a tak 
sme sa pod lúčmi slnka roz-
chádzali do svojich domovov.

Ďakujeme vedeniu obce, de-
ťom zo „Zuškáčika“ a všetkým, 
ktorí prispeli svojou aktivitou 
k príprave a uskutočneniu mi-
lej akcie pre seniorov obce.

Mária Havranová

li bez Adventu. Štyri 
adventné nedele boli 
časom prípravy srd-
ca i duše na sviatky 
príchodu Spasiteľa v 
malom dieťatku. Ad-
ventný deň mal svoju 
duchovnú i ľudskú štruktúru. Začínali 
sme ho rannou rorátnou svätou omšou a 
končili večerným rodinným stretnutím 
priateľov a susedov pri spoločnej modlit-
be. Celý deň nám poskytoval priestor pre 
prácu, školu a konanie dobrých skutkov, 
ktoré boli adventnou cestičkou do Betle-
hema pre malých i veľkých. Naozaj to boli 
dni radosti a detskej túžby, aby čím skôr 
nastal Štedrý deň a Štedrý večer. Krás-
ne prežitý Advent bol zárukou bohatých 
Vianoc. Nie pod stromčekom, ale boha-
tých na lásku, rodinnú súdržnosť a spo-
lucítenie s inými. Viac ako na darčeky sa 
dbalo na vzťahy, a to nás chránilo pred 
sebeckou zakuklenosťou. Ľudia veľa času 
venovali svojej duši, ktorú si pestovali 
ako vzácnu záhradku. Viac mysleli jeden 
na druhého, a to ich robilo šťastnými. 

Dnes sa pýtam, z čoho tak asi môže 
mať dnešné dieťa skutočnú a úprimnú 
radosť? Z čoho sa má tešiť človek? Zo 
sklamania? Z problémov? Z rozpadnutej 
morálky? Z rozbitých vzťahov? Z chátra-
júceho zdravia? Zo straty zamestnania? 
Z bohatstva či chudoby? Z plnosti či z 

prázdnoty srdca? Azda z únavy alebo z 
premárneného života? Z čoho? Možno 
z pocitu, že hoci sme často poblúdili, 
Bohu sa vzdialili, zo srdca a života ho 
vyhnali, On nás neprestal milovať. Aj 
v tieto Vianoce prichádza k nám v tej 
najkrajšej podobe nevinného malého 
dieťatka, ktoré bez našej lásky a ochra-
ny bude trpieť hladom a zimou ľudskej 
nevšímavosti 

a ľahostajnosti. Zima, sneh, mráz i 
chlad sú naozaj krásne na poliach, lú-
kach i horách, ale nie v ľudských srd-
ciach, v medziľudských vzťahoch a v 
rodinách. V každom prípade sa môžeme 
tešiť aj z toho, že napriek rôznym prob-
lémom sme generácia žijúca v občian-
skej i náboženskej slobode, v demokra-
cii a v mieri. 

Milí priatelia, kresťanské Vianoce nás 
pozývajú vrátiť sa do čias detskej úprim-
nej radosti a túžby po Ježišovi, narode-
nom v nás a pôsobiacom v našom živo-
te. V bohatosti dobra a lásky darovanej 
ľuďom okolo seba Vám želám nádher-
nú púť po cestičke do Betlehema srd-
ca, úprimnej radosti a zmyslu života. 
Krásne Vianoce a požehnaný nový rok 
2020 vedeniu obce i všetkým jej obyva-
teľom zo srdca žičí a každému úprim-
ne žehná

Štefan Kováč Adamov,
duchovný farnosti Rybník
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17. 11. 2019 sme si pripo-
mínali 30. výročie nežnej re-
volúcie. Veľa sa o týchto uda-
lostiach hovorilo v médiách, 
mnohí politici, umelci, špor-
tovci sa vyjadrovali k udalos-
tiam z tohto obdobia. Niektoré 
vyjadrenia mladých umelcov či 
športovcov vyznievali trochu 
komicky, keď si človek uvedo-
mil, že v čase revolúcie títo ľu-
dia mali 2 alebo 5 rokov. Aj na-
priek mnohým informáciám 
mi nedalo nedotknúť sa týchto 
udalostí aj v našich obecných 
novinách.

V čase zmeny som bol štu-
dentom 4. ročníka SVŠT v Bra-
tislave a bol som priamo účast-
ný týchto udalostí. Bolo to 
prenádherné obdobie. Z ľudí 
a z celej atmosféry na námes-
tiach prúdila nesmierna ener-
gia a túžba po zmene a išlo sa 
na to s láskou. Toľko spolu-
patričnosti, vzájomnej priaz-
ne, ochoty spolupracovať ako 
som zažil za ten mesiac, som 
už nikdy v živote nepocítil. Veľ-
mi ťažko je osobné pocity tej 
doby opísať slovami, ale bola 
tam akoby nejaká nadpozem-
ská energia vo vzduchu, ktorej 
sa bolo možné dotknúť. Je ne-
sporné, že 17. november sa stal 
naším dejinným míľnikom.

Čo sa vlastne stalo?
Z pohľadu historickej pamä-

te sa stal zázrak. Systém, ktorý 
násilne vznikol, desaťročia bol 
násilne udržiavaný ako soviet-
sky experiment posiaty tisícka-
mi obetí, utrpením nevinných, 
posiaty perzekúciami, cenzú-
rou, kádrovaním, likvidáciou 
vlastných, sa rozsypal v okami-
hu, úplne nenásilne. Dnes už 
vieme, že experiment sa jed-
noducho nevydaril. V 80-tych 
rokoch bol už komunizmus 
prakticky na kolenách, ibaže 
vtedy o tom vedelo len pár vy-
volených. Keď v r. 1985 nastú-
pil v ZSSR posledný generálny 
tajomník komunistickej stra-
ny Michail Gorbačov na “trón”, 
krajina bola v katastrofálnom 
ekonomickom stave. Chýba-
li základné potraviny, produk-
tivita práce bola veľmi nízka, 
kvalita výroby otrasná, aj vply-

30 ROKOV PO...
vom rozšíreného alkoholizmu 
medzi pracujúcimi. Pobaltské 
krajiny (Litva, Lotyšsko, Estón-
sko), ktoré boli násilne pridru-
žené do impéria sa dožadovali 
samostatnosti, neskôr aj Gru-
zínsko, Arménsko, Azerbajdžan 
a ďalšie. V tomto čase Sovietov 
už vôbec nezaujímala situácia 
v povojnovom impériu, pre-
tože mali obrovské problémy 
sami so sebou. Gorbačov ve-
del, že krajina potrebuje ra-
dikálne reformy. Východisko 
videl v perestrojke a glasnosti 
(otvorené informovanie), čím 
chcel naštartovať ekonomiku. 
Toto však nestačilo. Komuniz-
mus už nebol reformovateľný, 
a práve úsilie Gorbačova viedlo 
k zániku ZSSR a k postupnému 
zániku komunistického režimu 
v krajinách východného blo-
ku. V tejto situácii stačil malý 
“ťuk” aj u nás a systém spadol 
ako cínový vojačik na rozkýva-
nom stole.

 Ten štuchanec sa začal 16. 
11. 1989 študentskou demon-
štráciou v Bratislave a 17. 11. 
1989 demonštráciou v Prahe. 
Tu sa začali udalosti vedúce 
k definitívnemu pádu neob-
medzenej a totalitnej moci 
Komunistickej strany Čes-
koslovenska, ktorá panova-
la od februára 1948. “Revolú-
cia” trvala do 29. 12. 1989. Za 
prezidenta bol zvolený český 
disident Václav Havel. Ešte 
predtým, 10. 12. 1989 bola 
vymenovaná nová vláda tzv. 
“Vláda národného porozume-
nia” na čele s Mariánom Čal-
fom, ktorej prvý podpredseda 
bol Ján Čarnogurský. Úlo-
hou tejto vlády bolo priviesť 
republiku k slobodným voľ-
bám v júni 1990. Na Sloven-
sku vznikla vláda na čele s 
Milanom Čičom a ministrom 
vnútra Vladimírom Mečiarom. 
Prvé slobodné voľby sa konali 
8.- 9. júna 1990, kedy sa volilo 
do Slovenskej národnej rady 
a súčasne aj do Federálneho 
zhromaždenia. Vtedy sa volieb 
zúčastnilo cez 95 % voličov, čo 
sa už v histórii krajiny zatiaľ 
nezopakovalo. Z uvedeného 
logicky vyplýva, že demokra-

tizačný proces bol zavŕšený 
práve slobodnými voľbami. 
Niektorí analytici však tvrdia, 
že tento proces stále pokra-
čuje, že stále sme nedozreli 
do demokratickej dospelosti. 
S týmto názorom musím sú-
hlasiť. Inštitúcie a systém je 
síce nastavený demokraticky, 
ale paradigma národa (celková 
konštelácia názorov, hodnôt, 
myslenia, postupov) stále ne-
dosahuje parametre vyspelej 
demokratickej spoločnosti.  

A niekde tu treba hľadať 
príčinu súčasného stavu vecí. 
Možno súčasná nezrelosť je 
daň za prílišnú zamatovosť re-
volúcie, ktorá sa rázne nevy-
sporiadala s minulosťou. Pre-
chod k demokracii bol príliš 
nežný a príliš mäkký, nikto si z 
toho nezobral nijaké poučenie. 
Nastalo akési všeodpustenie. 
Bola to emocionálna revolúcia, 
nie ideová. Nebola nastavená 
nová idea, cieľ, ku ktorému sa 
chceme dostať. Uverili sme 
krásnej emócii zmeny, ale po-
tom nastúpilo sklamanie. Veď 
nie je reálne možné, aby sa v 
priebehu niekoľkých týždňov 
zrodil nový národ. Toto vieme 
dnes, vtedy nikto s touto rea-

litou nekalkuloval.  Nevieme, 
či tí, ktorí boli dobrí, sa stali 
lepšími, ale určite vieme, že tí, 
ktorí boli zlí, stali sa horšími a 
nastolený systém začali rých-
lo zneužívať. A toto nás ťaží až 
dodnes. Mať škaredú minulosť 
a robiť zlé veci? Však sa to ne-
jako utrasie, prepečie, veď ka-
maráti za úplatok pomôžu, za-
kryjú neslušnosti. 

Za to však samotný systém, 
ani revolúciu, nie je možné vi-
niť. Veď nikto neobviňuje tele-
fón za nepríjemné správy ale-
bo obsah telefonátu. 

Máme v ruke dobrý nástroj, 
len sa ho musíme správne na-
učiť používať. Zdá sa, že 30 
rokov nám nestačilo na jeho 
úplné zvládnutie, ale pokrok 
je badateľný. Sme slobodní 
ľudia v slobodnej krajine a ak 
sa nám podarí čo i len z malej 
časti vytvoriť atmosféru 17. no-
vembra, atmosféru spolupat-
ričnosti, úcty, rešpektu, ochoty 
spolupráce a zjednotíme sa na 
pravých hodnotách, ktoré sa 
nenosia v peňaženke, nebude 
šťastnejších ľudí a šťastnejšej 
krajiny na svete. 

   Držme si palce!                                                                          
Ing.  Miloš Bagola

Empatia
Skúšali ste sa niekedy zamyslieť nad tým, čo je to empatia? 

Nie, nie je to opak sympatie. Empatia, čiže vcítenie sa do emó-
cií, spôsobu myslenia toho druhého. Koľkokrát ste v poslednej 
dobe radili niekomu, čo má ako urobiť, kritizovali ste ho za 
to, čo urobil? Naozaj ste si predtým skúsili predstaviť seba sa-
mého na jeho mieste? Poznáte všetky okolnosti, keď si myslí-
te, že viete lepšie ako on sám, čo mal urobiť? Ľudia zo svojho 
uhla pohľadu môžu vidieť veci úplne inak ako my. Sadnite si 
s niekým oproti sebe, pred seba napíšte číslo 6 a opýtajte sa 
ho, aké číslo vidí.

Prednedávnom sme tu mali skupinu Backwards, ktorá nám 
zaspievala niekoľko hitov skupiny Beatles. Mne osobne sa to 
veľmi páčilo, škoda však, že nezaznela jedna z mojich obľú-
bených piesní „We can work it out“ v preklade „Dokážeme to“. 
V tej piesni sa spieva, aby sme sa skúsili na veci pozrieť pohľa-
dom toho druhého, aby sme si premysleli, čo vravíme, možno 
len nevedomky konáme nesprávne. Život je krátky a nie je čas 
na krik a boj. Buďme k sebe milší. Skúsme niekomu pomôcť a 
malými krôčikmi  zlepšiť život nás všetkých. Začnime myslieť 
pozitívne a nabudúce, keď budete chcieť niekoho kritizovať, 
porozmýšľajte, či práve váš pohľad na vec je správny.

Prajem Vám veľa zdravia, A. Ižold
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Katarínska zábava v Rybníku

Mgr. Antona Ižolda v Kosto-
le Najsvätejšej Trojice celeb-
roval slávnostnú svätú omšu 
správca farnosti PhDr. Pa-
edDr. ThMgr. Štefan Kováč 
Adamov. Počas slávenia sv. 
omše zazneli krásne spevy 
v podaní Angeliky Molná-
rovej, Ivanky Šrámekovej, 
Jozefa Polca a chrámového 
spevokolu. Na organe hral 
Peter Uhnák. Prítomným 
sa prihovoril aj zasl. umelec 
prof. Juraj Sarvaš nádhernou 
básňou od Milana Rúfusa. V 
rámci sv. omše bolo i tradič-
né poďakovanie za úrodu, 
čomu nasvedčovala priam 
umelecká výzdoba interié-
ru kostola pod organizač-
ným vedením Ing. Ondreja 
Krajčiho za pomoci ZŠ s MŠ 
a ďalších farníkov, čo dotvo-
rilo celú duchovnú oslavu. 
Nechýbali ani ženy a deti 
oblečené v krojoch. Veriaci 
sa následne presunuli ku ka-
plnke sv. Jozefa, kde sa usku-
točnil pietny akt kladenia 
vencov pri pamätnej tabuli 
Štefana Moyzesa. Modlitbu 
predniesol p. dekan, o spevy 
sa postarala FS Krivín,  prí-
hovor predniesla starostka 

obce Ing. Daniela Trňanová. 
Týmto sme si spoločne ucti-
li pamiatku na banskobys-
trického biskupa a prvého 
predsedu Matice slovenskej 
Štefana Moyzesa, ktorý ini-
cioval jej stavbu, financoval 
ju a následne vysvätil kapln-
ku svätého Jozefa. 

V poobedňajších hodinách 
program pokračoval v kul-
túrnom dome otvorením 
výstavy slovenského orna-
mentu so sprievodným slo-
vom Miloša Zverinu. Žiaci ZŠ 

Spomienková slávnosť v Rybníku
Zuzana Brezánska a Andrej 
Hamara otvorili slávnostnú 
akadémiu. Hovoreným slo-
vom, národnými piesňami 
a vlastnou tvorbou prispela 
FS Krivín. Program bol obo-
hatený krátkymi videodo-
kumentami k jednotlivým 
výročiam. Národné spevy v 
podaní FS Matičiar z Kozá-
roviec, sprievodné slová mo-
derátorky Mgr. Dáši Macha-
lovej upevnili v prítomných 
dôležitosť pripomínať si his-
torické osobnosti nášho ná-
roda. Slávnostné príhovo-

ry zazneli od zasl. umelca 
prof. Juraja Sarvaša a pred-
sedu Dozorného výboru Ma-
tice slovenskej JUDr. Štefana 
Martinkoviča. Vzácny hosť 
Ing. Arch. Jozef Frtús, tvorca 
pamätnej tabule Štefanovi 
Moyzesovi po svojom prího-
vore daroval predsedníčke 
MO MS Rybník bustu tekov-
skej ženy v rohatom čepci z 
vlastnej dielne. Za zásluhy o 
rozvoj a reprezentáciu obce 
Rybník bolo udelené čest-
né uznanie p. Anne Klepá-
čovej in memoriam. Keďže 
p. Klepáčová nemala pria-
mych potomkov, ocenenie 
prevzala do úschovy kro-
nikárka obce p. Mária Hav-
ranová. V budúcnosti bude 
vystavené aj s časťou tvorby 
p. Klepáčovej na verejne do-
stupnom mieste. 

Z áv er  p o dujat i a  s pr í-
jemnila divákom HS Širá-
kband, ktorá zahrala a za-
spievala národné i veselé 
ľudové piesne. Mohutným 
spevom celej sály sa ozýva-
li slová piesne „Na Kráľovej 
holi“, ktorá zdvihla zo stoli-
čiek všetkých prítomných. 
O občerstvenie sa postarali 
šikovné rybnícke gazdinky, 
ktoré upiekli takmer 22 dru-
hov koláčov do tzv. Koláčo-
vej parády.

Poz v a n ie  n a s l áv no s ť 
okrem vyššie menovaných 

prijali i podpredseda NSK 
Igor Éder, poslankyňa NSK 
Martina Holečková, posla-
nec NSK Martin Bátovský, 
riaditeľ Domu Matice slo-
venskej v Leviciach Miroslav 
Považan, okr. predsedníč-
ka ZO JDS Emília Nichtová 
a predsedovia Miestnych 
odborov Matice slovenskej 
z okr. Levice: Levice, Veľké 
Kozmálovce, Starý Tekov, 
Nový Tekov, Čajkov a Kozá-
rovce. 

Poďakovanie patrí všet- 
kým organizátorom, hos-
ťom, divákom a  najmä mlá-
deži. Ich účasť na spomien-
kových podujatiach je veľmi 
dôležitá. Jedine tak zabez-
pečíme, aby naša história a 
osobnosti neupadli časom 
do zabudnutia.

Mária Havranová

V piatok 22. novembra 2019 zorganizoval Miestny od-
bor Matice slovenskej v Rybníku už 13.  ročník batôžkovej 
Katarínskej zábavy. V sále sme privítali 130 hostí, do tan-
ca hrala skvelá hudobná skupina Spodorecha. Nechýbala 
ani bohatá tombola a výborná nálada panovala do sko-
rého rána. Organizátori ďakujú všetkým zúčastneným a 
tešia sa na nich opäť o rok. 

Nielen pre tých, ktorí ocenili kvalitu hudobnej skupiny 
Spodorecha, ale i ostatných záujemcov oznamujeme, že 
môžu opätovne zažiť výbornú zábavu s touto skupinou na 
OBECNOM PLESE, ktorý sa uskutoční v piatok 31. 1. 2020 
 so začiatkom o 20.00 hod. Vstupenky budú v predaji na 
OcÚ od 16. 12. 2020.

Ing. Erika Brezánka 

 V Rybníku sa 27. október niesol v slávnostnej atmosfé-
re. Bola krásna slnečná nedeľa, ktorá umocnila tento vý-
nimočný deň, kedy si občania obce a ich hostia spoločne 
pripomenuli významné výročia  - 150. výročie úmrtia Šte-
fana Moyzesa, 100. výročie tragického úmrtia gen. M. R. 
Štefánika a 100. výročie obnovenia Matice slovenskej.

Za prítomnosti rodákov – kňazov Mons. Daniela Ižolda a 
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Spomienka na 
Vincenta Mozdíka

K rásny slnečný jesenný v í kend  
21. - 22. septembra 2019 prežili nielen 
matičiari z Rybníka a okolia na tradič-
nom jesennom výlete. Tentokrát bol 
cieľom ich cesty Gemer a Horehronie. 
Na Gemeri výletníkov očakávala riadi-
teľka DMS Rožňava p. Zlatka Halková, 
ktorá naplánovala vskutku bohatý a za-
ujímavý program. Prvý deň patril pre-
hliadke kaštieľa Betliar a jeho parku. 
Podľa plánu výletníci pokračovali do 
malebnej obce Kobeliarovo, kde ich na 
pôde obecného úradu privítala p. sta-
rostka Janka Regrutová. Rozpovedala 
im o živote P. J. Šafárika a previedla ich 
expozíciou v jeho rodnom dome.

 Ďalšou zastávkou bola obec Gočovo 
– návšteva rodného domu Jura Hron-
ca, významného slovenského mate-
matika, ktorý má významnú zásluhu 
na vzniku a rozvoji technických a prí-
rodovedných vysokých škôl na Sloven-
sku. Posledným zastavením bola de-
dinka Rejdová, známa zachovávaním 
ľudových tradícií, kde nás oboznámili 
s fungovaním sociálneho podniku na 
výrobu krojov. Táto téma bola všetkým 
účastníkom blízka a prebiehali tu zau-
jímavé diskusie. Večer patril prechádz-
ke historickým námestím mesta Rož-
ňava a na záver dňa nechýbalo tradičné 
spoločenské posedenie.

Druhý deň výletu sa účastníci vybrali 
„Po stopách SNP“, ktoré zorganizovalo 
občianske združenie Spoznávame svet 
a Slovensko v spolupráci s Miestnym 
odborom Matice slovenskej Rybník. 
Návšteva Horehronia, prekrásnej príro-
dy, zanechala v každom stopy. Chma-

Matičiari z Rybníka spoznávali 
Gemer a Horehronie

V septem-
br i t .r.  sme 
sa naposledy 
rozlúčili s pá-
nom Vincen-
tom Mozdí-
k o m .  J e h o 
život bol spo-
jený s našou 
obcou d l hé 
roky. 

Po štúdiu na Vysokej škole peda-
gogickej v Bratislave pôsobil ako 
učiteľ na osemročnej škole vo Veľ-
kých Rypňanoch a na základnej 
deväťročnej škole v Klatovej No-
vej Vsi. Natrvalo však zakotvil v 
Rybníku, kde ako učiteľ a riaditeľ 
Základnej školy pôsobil takmer 40 
rokov. V porevolučnom období sa 
iniciatívne zaradil medzi popred-
ných organizátorov matičného 
hnutia v okresnom meste a čosko-
ro sa stal predsedom okresnej rady 
MS  a riaditeľom Domu Matice slo-
venskej v Leviciach. Tu ho v ná-
ročnom národnostne rozhrani-
čujúcom spoločenskom prostredí 
čakalo veľa neľahkej práce, najmä 
pri zakladaní miestnych odborov 
MS v jednotlivých obciach okresu. 
Pri prekonávaní ťažkostí sa osved-
čila jeho inteligencia, vytrvalosť a 
organizačné schopnosti. V súvis-
losti s ním treba spomenúť jeho 
osobnú angažovanosť a aktivitu 
pri inštalovaní pamätníkov: Karo-
la Kuzmányho, Štefana Moysesa, 
Antona Bernoláka, Ľudovíta Štú-
ra, ale aj matičné úsilie pri opä-
tovnom odhalení sochy  M. R. Šte-
fánika. Spolu s PeadDr. Štefanom 
Adamom a Mgr. Júliusom Žúbo-
rom založili prehliadku detských 
folklórnych súborov pod názvom 
ČRIEPKY, ktorá v tomto roku mala 
už svoj 23. ročník. Pri tejto príleži-
tosti sa patrí vyzdvihnúť aj zakla-
dateľský podiel Vincenta Mozdík 
na tradičných Národných výstu-
poch na Sitno. 

Nezabudnuteľný kolega a činov-
ník, s radosťou rozdávajúci skúse-
nosti svojim kolegom. Jeho zanie-
tenosť, zvučný hlas a prirodzený 
zmysel pre humor budú mnohým 
chýbať. 

rošský viadukt neďaleko obce Telgárt 
pod Kráľovou hoľou zaujal mnohých. 
Je to pozoruhodná technická stavba. 
Ide o tehlový železničný most posta-
vený v 30. rokoch minulého storočia 
tvorený deviatimi oblúkmi. Svojou dĺž-
kou 113,6 m a výškou 18 metrov pretína 
Gregorovu dolinu. Most je skutočnou 
dominantou okolia a je ho pekne vidieť 
z cesty z Telgártu smerom na Vernár. 
Pri pamätníku v Nemeckej sme vzdali 
úctu padlým, ktorých nemecké jednot-
ky v januári 1945 popravili. Expozícia 
je venovaná jednej z najtragickejších 
kapitol slovenských novodobých dejín. 
Cieľom druhého dňa bola návšteva ti-
chého miesta na úpätí južných svahov 
Nízkych Tatier, hlboko v horách medzi 
ihličnatými lesmi, v nadmorskej výške 
924 metrov. Začiatkom marca 1945 tu 
bola osada Kalište – dnes už je to len 
stopa po osade, kde zostali len základy 
zborených a vypálených domov, cin-
torín, dva domčeky – mlčanlivé sve-
dectvo hrôz v lone nádhernej prírody. 
Miesto, kde máte chuť byť ticho, kde na 
vás doľahne ťažoba smutnej histórie. V 
roku, kedy si pripomíname 75. výročie 
SNP je naozaj dôležité, aby si ľudia v 
rámci svojich možností spomenuli na 
hrôzy prežité našimi predkami a pri-
pomínali si ich pamiatku návštevou 
týchto miest. 

Poďakovanie za finančnú podpo-
ru patrí Nitrianskemu samospráv-
nemu kraju, vďaka ktorej účastníci 
navštívili miesta, o ktorých doposiaľ 
nevedeli.

Ing. Erika Brezánska
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Jeseň, pani bohatá, bola 
plná zážitkov aj v našej škole. 
Od septembra do novembra 
zažili žiaci kopu zaujímavých 
akcií, výletov a exkurzií. 

Hneď v septembri navštívili 
deti z ŠKD filmové predstave-
nie Asterix a Obelix v MKS Tl-
mače–Lipník a žiaci 1. stupňa 
divadelné predstavenie Janko 
Hraško v Starom divadle Karo-
la Spišáka v Nitre. Kino Junior 
v Leviciach navštívili žiaci 7., 
8. a 9. ročníka, ktorí sa v rámci 
prevencie šikanovania zúčast-
nili filmového predstavenia 
pod názvom „Kto je ďalší?“.

Žiaci si počas Svetového 
dňa zdravia a výživy zopako-
vali vedomosti o zdravej výži-
ve, o starostlivosti o zúbky a o 
zložení stravy na besedách a 
súťažili o najzdravšiu a najza-
ujímavejšiu desiatu. 

V stredu 25. 9. 2019 sa naša 
škola zapojila do aktivít Eu-
rópskeho týždňa športu. Žia-
ci si zacvičili v rytme hudby 
a vyskúšali kondičný tréning 
pod vedením Michala Vajdu a 
Martina Bratka. 

V rámci Európskeho týž-
dňa jazykov všetci žiaci pra-
covali na projektoch a získa-
vali  zaujímavé informácie o 
európskych krajinách, hlav-
ne o jazykoch používaných v 
Európe. Svoje informácie pre-
zentovali v jazyku danej kraji-
ny pred celou školou.

Žiaci 2. stupňa absolvova-
li exkurziu do Národnej rady 
Slovenskej republiky, besedo-
vali s poslancami NR SR a po 
náučnom filme o histórii NR 
SR sa vybrali na prehliadku 
Bratislavského hradu.

Naši žiaci už stihli dosiah-
nuť úspechy v rôznych špor-
tov ých súťa žiach, napr. v 
Majstrovstvách okresu v cez-
poľnom behu v Kalnej nad 
Hronom, kde obsadili v súťa-
ži družstiev fantastické prvé 
miesto. V súťaži jednotlivcov 
sa umiestnila Karolína Mikló-
šová na 1. mieste, Emma Mo-
ravčíková na 7. mieste a So-
f ia Fialová na 9. mieste. V 
obci Štrbské Pleso sa kona-
lo celoslovenské kolo v cez-

Obec Rybník v spolupráci so 
ZŠ s MŠ Rybník a MO MS Ryb-
ník zorganizovala v nedeľu 24. 
novembra 2019 predadvent-
né popoludnie s názvom „Je-
senné a zimné tvorivé dielne“ 
v rámci projektu „Remeslá a 
práce čilejkárskej oblasti“, kto-
rý z verejných zdrojov podpo-
ril Fond na podporu umenia. 
V kultúrnom dome sa stre-

tli všetky generácie občanov 
našej obce, aby si  pripravi-
li adventné vence, vianočné 
ozdoby, ikebany a ozdoby ne-
tradičnou technikou. Toto po-
poludnie bolo venované hlav-
ne rodičom, aby si našli čas, 
ktorý spoločne strávia so svoji-
mi deťmi. Pod vedením učite-
liek ZŠ a MŠ Rybník pripravili 
vianočnú výzdobu do svojich 

poľnom behu, v ktorom Ka-
rolína Miklóšová v súboji so 
silnou konkurenciou vybojo-
vala krásne 4. miesto. Obvo-
dové kolo vo vybíjanej žiakov 
3. a 4. ročníka  a vo f lorbale 
žiakov 2. stupňa v Leviciach 
skončilo 3. a 2. miestom.

20. november bol dňom, 
kedy si aj naši piataci preve-
rovali svoje vedomosti zo slo-
venského jazyka a literatúry 

a z matematiky v celosloven-
skom testovaní žiakov 5. roč-
níka. Pre žiakov z roč. 1 - 4  to 
bol deň plný zážitkov, spozná-
vania, hier a zábavy. Najskôr 
na nich čakal bohatý program 
v Tekovskej knižnici v Levi-
ciach. Po poučnej besede o 
knihách im tety knihovníč-
ky zahrali bábkové divadlo O 
Guľkovi Bombuľkovi. Z kniž-
nice sa vybrali do zábavného 

centra Atlantis. V interaktív-
nom programe „Zelená misia“ 
sa dozvedeli veľa zaujímavé-
ho a užitočného o ekológii a 
separovaní. Snáď najviac sa 
im rozžiarili očká v bublino-
vom raji.

November sme ukonči l i 
športovou akciou, do ktorej 
sa zapojili aj naši žiaci, Ryb-
níckou 10-kou.

  Mgr. Erika Cibuľová

Jesenné a zimné tvorivé dielne
domácností. Takouto formou 
sa aj deti podieľali na príprave 
prichádzajúcich sviatkov. Pod 
vedením p. Vyskočilovej si vy-
skúšali ozdobovanie medov-
níkov, p. Kašaiová im pred-
viedla maľovanie voskom na 
vianočné gule. Dospelí si vy-
tvárali adventné vence s p. Ba-
číkovou a patchworkové via-
nočné ozdoby s p. Beňovou. 

Dokonca si všetci mohli vy-
skúšať tkanie na krosnách 
pod vedením p. Jančovej. Po-
čas tvorivých dielní prebie-
hali pre deti základnej a ma-
terskej školy ukážky varenia 
kapustnice a pečenia krúte-
nákov s p. Šebovou a peče-
nia štrúdlí s p. Uhnákovou 
a p. Švecovou. Na záver bola 
ochutnávka. A veruže sa po-
darili. Všetci odchádzali do-
mov spokojní s vlastnoručne 
vyrobenými ozdobami. Pred 
obecným úradom pripravili 
dobrovoľníci veľký adventný 
veniec, za čo im patrí poďa-
kovanie.

 Stanislava Chlebová

JESEŇ V ŠKOLE
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Dňa 14. 9. 2019 sme sa s 
mnohými z vás stretli v are-
áli školy, aby sme spolu vy-
sadili ovocné stromy a kry. 
Ešte predtým boli v rám-
ci dobrovoľníckej aktivity 
„Mám srdce na správnom 
mieste“  odstránené nále-
tové dreviny, suché konáre 
a stromy. Škola zabezpeči-
la, že plocha budúcej záhra-
dy bola pokosená a zmulčo-
vaná. V mesiaci august sme  
upravili priestor pre záhon 
na výsadbu pôdnou frézou. 
Tým pádom sa nám vytvo-
rila kyprá až 20 cm hlboká 
vrstva pôdy, do ktorej nema-
li problém sadiť rastliny ani 
najmenšie deti.

Pri výsadbe drevín, krov 
a trvaliek sme najprv začali 
s rozmiestnením stromov, 
ktoré budú tvoriť kostrovú 
hmotu. Následne sa vysá-
dzali kry produkujúce drob-

né ovocie. Spon výsadby bol 
zvolený na 1x1 m, pri vyšších 
druhoch až 1,5 x 2 m. Do vý-
sadbovej jamy sme rastli-
nám pridávali záhradnícky 
substrát, čo im pomôže pri 
zakoreňovaní a v priebehu 
nasledujúceho roka zabez-
pečí dostatočný prísun ži-
vín. Na zabránenie preras-
tania burín a ochranu pred 
vyparovaním vody z pôdy 

Správa o priebehu realizácie projektu „Jedlý les“
sme v tesnej bl íz-
kosti rastlín položili 
kartóny a celý záhon 
bol nastlaný slamou. 
Kým obrovské balíky 
slamy čakali na svo-
ju príležitosť, deti si 
na nich užili dosta-
tok zábavy.

K st romom sme 
dali oporné dreve-
né kolíky a na záver 
sme všetky rastliny 
výdatne poliali. Keď-
že v priebehu mesia-

ca september veľmi málo pr-
šalo, spolu s dobrovoľníkmi 
sme každých 5 dní polievali 
vysadené rastliny. Na jedno 
polievanie takého množstva 
rastlín sa zvyčajne použilo 
okolo 1000 l vody. V priestore 
záhrady sme zavesili vtáčie 
búdky a vytvorili „hotel pre 
hmyz“, kompostovisko a vy-
výšené záhony, ktoré budú 

slúžiť žiakom základnej ško-
ly pri výučbe.

V šetci,  k tor í  pomá ha-
li, si na záver pochutili na 
chutnom guláši. Po samot-
nej realizácii často vídam 
deti hrať sa v tomto revita-
lizovanom priestore, čo mi 
dáva za pravdu, že tá náma-
ha ozaj stála za to. Získa-
li sme mnoho pozitívnych 
ohlasov, veľa ľudí vyjadrilo 
podporu a uznanie, že sme 
sa niečo také pokúsili rea-
lizovať. 

Všetkým, ktorí nám po-
mohli by som chcel poďa-
kovať za pomoc a podporu. 
Finančne nás pri projek-
te podporili: Poštová ban-
ka, VÚEZ, Tesco, Nitrianska 
komunitná nadácia a obec 
Rybník.  Ďakujeme!

Ing. Peter Hríbik
OZ Spoznávame svet a 

Slovensko

Na jeseň každého roku vy-
zdobujeme chrám netradič-
ným spôsobom, nie kveti-
nami, ale plodmi zeme, ako 
poďakovanie Pánu Bohu za 
požehnanú úrodu. Tento rok 
sme to urobili o čosi neskôr. 
Malo to svoje pekné odôvod-
nenie. 

Na tento rok pripadlo 150. 
výročie smrti všetkým zná-

Poďakovanie za úrodu
meho biskupa Mons. PhDr. 
Štefana Moyzesa, ktorý bol 
aj prvým predsedom Matice 
slovenskej. Jeho pobyt sa via-
že aj k našej obci. Dal postaviť 
kaplnku sv. Jozefa a osobne ju 
aj posvätil. Tento rok uplynu-
lo 100 rokov od znovuožive-
nia našej Matice a 100 rokov 
od zákernej smrti generála, 
vedca a spolutvorcu našej 

spoločnej republi-
ky, Gen. PhDr. Mi-
lana Rastislava Šte-
fánika. Slávnostná 
výzdoba chrámu 
pri týchto troch vý-
ročiach k slávnost-
nej svätej omši pat-
rila ako pravá ruka 
k ľavej.

Aj keď pekná vý-
zdoba spĺňala hlav-
ne myšlienku po-
ď a k o v a n i a ,  a l e 
doplnená o tema-
tické stvárnenie ur-
čitých tohtoročných 
udalostí ich aj oku 
príjemným spôso-
bom umocnila, vrá-

tane obrazov, ktoré boli vy-
tvorené z múky a zrnín.

Ústredný motív výzdoby 
vyhlásený pápežom Fran-
tiškom bol misijný mesiac 
október. Každý pokrstený je 
aj poslaný šíriť evanjelium, 
vhodným spôsobom a na 
každom mieste. Motív bol 
stvárnený pred obetným sto-
lom. Obraz Kristovho služob-
níka, biskupa, pod Srdcom 
Ježišovým, pripomínal aj Ma-
ticu slovenskú. Obraz čaka-
né dieťatko v dlaniach pred 
oltárom Matky Pána pripo-
mínal pochod za život. Uda-
losť tohto roka. Myšlienkovo 

pekne boli stvárnené oltáre 
vyzdobené škôlkarmi a ško-
lákmi pod vedením pani uči-
teliek Chlebovej a Ižoldovej, 
ale aj detičiek a žiakov, ktorí 
pracovali v skrytosti, vráta-
ne kolektívu pani učiteliek. 
Je to potešujúce a nádejné. 
Aj takto sa môže plniť motto 
misijného októbra: Pokrstený 
- poslaný. 

Všetkým, ktorí ste ochot-
ne obetovali svoj čas a veno-
vali svoj talent na prípravu 
a slávnostnú výzdobu chrá-
mu, patrí moje úprimné po-
ďakovanie.

Ing. Ondrej Krajči
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Prečo Rybník 
volajú mesto

NEZARADENÉ ZÁPISKY 
z publikácie  

Rybník Historicko-národopisná monografia

• 1599 – Z 9. na 10. októbra bola obec 
spustošená Turkami.
• 1849 – Epidémia cholery detí. V tomto 
roku zomrel aj Štefan Zlejko, legendár-
na postava obce.
• 1919 – Po vzniku ČSR bol úradne 
schválený slovenský názov obce – Ryb-
ník, dovtedy tradovaný iba v neúradnom 
styku (maďarský úradný názov bol Ga-
ram Szöllös).
• 1929 – 6. októbra obecná rada vyslovila 
súhlas s elektrifikáciou obce. Utvorenie 
Dobrovoľného hasičského zboru. V obci 
bola zriadená žandárska stanica.
• 1939 – 2. júla primície Vdp. Ignáca 
Havrana. Obchody v obci vlastnili Vin-
cent Abelovský – kramárstvo, Ondrej 
Abelovský, Imrich Hauser, Ján Martíny, 
Jozef Káčer – obchodníci so zmiešaným 
tovarom, Ján Martíny, Ondrej Švaral, Jo-
zef Ďurovič – krčmári.
• 1949 – V septembri sa začala výstavba 
Slovenských energetických strojární S. 
M. Kirova, sčasti v rybníckom chotári. 
Počet obyvateľov 1 456, počet domov 
251, počet bytových jednotiek 320.
• 1959 – 4. marca bol zriadený zdravotný 
obvod v Rybníku. Odhalenie pomníka 
padlým v prvej svetovej vojne a v SNP. 
Je dielom sochára J. Slušného z Hron-

Týčia sa malebne nad obcou. Je to 
malebnosť užitočná, chránila túto 
jamu pred severnými vetrami, na-
viac na ich svahoch sa rozprestiera 
pýcha tejto obce – vinice. Ale čo tie-
to vŕšky vlastne majú spoločné s po-
časím? Veľa. Znásobili a znásobujú 
ešte vždy silu prírodných živlov po 
lejakoch, pri topení vysokých vrstiev 
snehu. Všetka voda, čo sa na nich zo-
zbierala, nie je voda z malej plochy. 
Nemá inú cestu, než pretiecť ulica-
mi obce, jarčiť cesty. Žiaľ, ešte vždy 
jej Rybníčania nechávajú priestor 
na jej svojvôľu. Neurobili jej koryto, 
aby netiekla ševerom po uliciach z 

Keď som ešte ako chlapec rástov, 
Ribník okolitie dedini volali, že je 
to mesto, lebo tu bívali jarmoke. Bol 
najprú sredu ľichvecí, čo predávali 
kone, voli, telce, svine, a štvrtok bov 
taký, čo rúcho predávali. Čižmári 
doniesli na chrbte čižnnôn, poroz-
kladali. Ale prú mosev biť ten jarmok 
na lichvu. A už keť tam pár korún 
utŕžili, tak už potom si mohov kú-
piť aj čižmi, keď bola zima, kabát, 
ľajblík – nuž zaodev. No ale potom 
to, že tu bívav v Ribníku jarmok, tag 
Ribník pomenovali okolitie opce, že 
je to mesto. Aj tag bolo vimenuva-
nô – mesto Ribník. No ale potom to 
premenuvali. To sa posmievali oko-
litie dedini, že peknô mesto Ribník. 
Bubnoval  povgár, že nesloboda svi-
ne opaľovať vnútri mesta, že len von-
ku za dedinov. To už potom nebolo 
mesto, len tá dedina. A zato sa povie 
Ribník, lebo voľakedy tu Matej Kráľ 
ribi dochovávav.

Spomienky Petra Holečku  
zaznamenal Viktor Kiš

V  o k t ó b r i  t o h t o 
roku sa stretli oby-
vatelia obce - priaz-
nivci a dobrovoľníci, 
ktorých očarila čin-
nosť DHZ. Aj vďaka 
článku v minulom 
čísle obecných no-
vín a dianiu okolo nás sa obnovila čin-
nosť DHZ v našej obci. Na zakladajúcej 
členskej schôdzi, ktorej sa zúčastni-
lo 12 nových členov, si zvolili predse-
du, podpredsedu – veliteľa, tajomní-
ka a pokladníka. Do plánu činnosti si 
dali rozšíriť členskú základňu, vytvoriť 
personálne podmienky pre zriadenie 
jednotky DHZ, vyškoliť členov v rámci 
základnej jednotky, zúčastniť sa okres-
ného inštruktážno-metodického za-
mestnania územného okrsku Tlmače. 
V novembri sa 6 členov DHZ zúčastnilo 
vstupného odborného hasičského ško-
lenia v Tekovských Lužanoch a úspešne 
absolvovali záverečné skúšky.

Vladimír Kubas

V roku 2019 si pripomíname 
okrúhle výročia najvýznamnejších 

udalostí z dejín obce Rybník

Znovuobnovenie 
Dobrovoľného 

hasičského zboru 

ských Kľačian. Generálna oprava po-
žiarnej zbrojnice.
• 1969 – 15. augusta bolo povolené za-
vedenie vodovodnej siete. Generálna 
oprava elektrickej rozvodnej siete, boli 
vymenené drevené stĺpy za betónové 
a namontované neónové osvetlenie. 
Započatie výstavby vodovodu pre celú 
obec.
• 1979 – Majstrovstvá ČSSR v motocros-
se triedy 500 ccm a do 250 ccm. 5. au-
gusta sa uskutočnili oslavy 45. výročia 
založenia futbalového klubu v Rybníku 
za účasti hostí z Maďarska – Lábodu a 
Francúzska – Aigrefeuille. Vybudoval sa 
park. Výstavba pamätníka „Krivín“ v ná-
klade 1.467.000,-- Kčs.
• 1989 – 24. apríla začiatok akcie „Z“ 
oplotenie cintorína. 30. júna plénum 
schválilo TKO v k. ú. Rybník. 
• 1999 – Oprava, maľovanie a natieranie 
Domu smútku. Oprava priečelia kapln-
ky v cintoríne. Rekonštrukcia kaplnky sv. 
Urbana. Schválenie názvov ulíc obec-
ným zastupiteľstvom.
• 2009 – Tretí ročník Rybníckeho vino-
brania. Otvorenie lekárne v budove Jed-
noty. Pokračovanie 2. etapy kanalizačnej 
siete na uliciach Krátka a Školská. 

Spracoval Viktor Kiš

jednej strany na druhú a zas opač-
ne, takže pri lejakoch, topení sne-
hu hargaľuje dolu dedinou obrovské 
množstvo vody, ktorým je problém 
sa prebrodiť. A neraz jej sila v dol-
nej časti obce urobila mnoho škôd, 
poodnášala veci z dvorov – chlievy, 
drevo a podobne. Neraz vtlačila kro-
nikárom do rúk pero, aby zaznači-
li jej ničivú silu, aby zachytili čas, 
kedy v obci vyčíňala. Kronikárske 
historické záznamy z Rybníka hovo-
ria, že v Rybníku mali s vodou vždy 
problémy. Preto sa nám aj zachovali 
zápisy o počasí a o jeho extrémnych 
vyčíňaniach. 

Tie vŕšky nad obcou
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Ďalšie úspechy Michala Vajdu
V ostatných troch mesiacoch zaznamenal Michal Vajda 

ďalšie úspechy vo svojej kariére klasického kulturistu. V 
súťaži NABBA/WF na Slovensku obsadil 4. miesto. V Pra-
he na RLS Prague Open získal dvakrát 5. miesto, na Aus-
trian Open 3. miesto. Na Majstrovstvách Universe 2019 sa 
dostal do semifinále. Na Majstrovstvách Európy NABBA v 
Monte Cantini obsadil 5. miesto. Čakáme ešte, na ktorom 
mieste sa umiestni v Hannoveri, v súťaži Universe NAC. 
Veríme, že aj v budúcom čísle budeme môcť napísať o čo 
najväčšom počte jeho nových ocenení.

Mgr. Lenka Kubasová

Zasmejme sa 
Mladomanžel vyčíta svo-
jej polovičke:
- Nazdával som sa, že 
mi upečieš vianočku s 
hrozienkami, ako moja 
mama, ale v tej vianoč-
ke niet ani jediného hro-
zienka.
- Prosím ťa! Čo sú to za 
reči?! Nazdávaš sa, že prí-
sadou do trdelníka je tr-
dlo?

Hodinár hovorí zákazní-
kovi:
- Hodiny musíte naťaho-
vať dvakrát denne.
- Pred jedlom alebo po 
jedle?

Sedí robot v reštaurácii 
a obeduje. Zrazu pokrúti 
svojou veľkou, okrúhlou 
hlavou a zavolá čašníka:
- Mohli by ste mi, pro-
sím, vysvetliť, ako sa mi 
do pečienky zo sekané-
ho železného šrotu dostal 
kúsok bravčoviny?

OFK Rybník sa v lete stre-
tol so zástupcami okolitých 
obcí. Riešili spoločne malý 
počet detí a mládeže v ob-
ciach s napojením na fut-
bal, nakoľko ani jedna obec 
nemá dostatočné množ-
stvo hráčov pre samostatné 
mužstvo. Rovnako v zmys-
le futbalových noriem, musí 
mať každé mužstvo dospe-
lých v okrese minimálne jed-
no mládežnícke mužstvo. Z 
tohto dôvodu hrávajú naši 
prípravkári svoje turnaje pod 
hlavičkou obce Hronské Ko-
sihy, no trénuje sa spolu so 
žiakmi v Čajkove. V Čajkove 
pod hlavičkou ŠK Čajkov je 
podľa dohody zase mužstvo 
žiakov, kde sú aj naši chlap-
ci, na ktorých dozerá spolu-
tréner Erik Kúdela. Mužstvo 
dorastu je zase spoločné pod 
hlavičkou OFK Rybník. Tré-
nuje ich František Vyskočil. 
Všetkým mužstvám sa v ich 
súťažiach darí a veríme, že 
takto spoločne udržíme zá-
ujem detí o futbal a vycho-

Po oberačkách každý vi-
nohradník a vinár začína bi-
lancovať vinohradnícky rok. 
Aký bol ročník 2019 v Rybní-
ku? Čo sa týka zrážok, dovo-
lím si povedať, že v tomto 
roku pršalo málo, ale vždy 
keď to bolo najpotrebnej-
šie. Vďaka tomu bolo mini-
mum chorôb a taktiež sme 
nemali krupobitie. Všetky 
tieto činitele a krásna dlhá 
jeseň sa postarali o nad-
priemernú kvalitu hrozna. 
Problémy boli len s lesnou 
zverou a so škorcami, kto-
ré viac naháňali strach, ako 
poškodzovali hrozno. Obe-
račky sme začínali o nie-
čo skôr ako vlani. Hrozno 
dozrievalo postupne, a tak 
sa jednotlivé odrody obe-
ra l i podľa pot reby. Vína 
budú pekné, harmonické, 
s dobr ým pomerom cuk-

Záver vinohradníckeho roka
ru a kyseliny, hlavne v bie-
lych odrodách. Kto počkal 
s oberačkami modrých od-
rôd, môže sa tešiť na kvalit-
né červené víno. Mladé biele 
vína sú už v predaji a napo-
vedajú, že s bielymi vínami 
to vyzerá veľmi dobre. Pod-
ľa legislatívy sa predaj mla-
dého vína môže začať prvý 
novembrový pondelok. 

Čo mňa osobne na tom-
to ročníku neteší, je výkup 
hrozna od drobných pesto-
vateľov. Veľké spracovateľ-
ské vinárske firmy odmiet-
li v ýkup hrozna v malom 
množstve, a tak môžeme 
očakávať zánik malých vi-
noh radov, k toré ú ža sne 
dotvárali scenérie Štiav-
nických vrchov. Je pohodl-
nejšie doviezť lacné víno zo 
zahraničia, ako spracovať 
jedinečné slovenské hroz-

OFK Rybník

no. Všetky veľké vinárstva 
boli vybudované za pomoci 
peňazí Európskej únie a te-
raz, keď mali podporiť slo-
venských vinohradníkov, 
obrátili sa im chrbtom, ale-
bo im ponúkli za 1 kg hroz-
na ani nie almužnu.

Tak, ako mám radosť z vy-
dareného ročníka 2019, hreje 
ma na duši vynikajúci prie-
beh tohtoročného „Rybníc-
keho vinobrania“. Dlho sme 
sa odhodlávali na zorgani-
zovanie alegorického sprie-
vodu obcou. Báli sme sa, že 
príde málo ľudí v krojoch. 
Kto však videl sprievod ob-
cou tento rok, musel byť nad-
šený. Týmto by som sa chcel 
pani starostke Ing. Trňanovej 
a kolektívu okolo nej poďako-
vať, ako zvládali organizáciu 
vinobrania.

Tento rok vinohradníci 

váme si hráčov pre naše „A“ 
mužstvo dospelých, v ktorom 
sme pred nastávajúcou fut-
balovou sezónou mali, žiaľ, 
najväčšie problémy. Prihlá-
sili sme ich do súťaže, no po 
stretnutiach s hráčmi, kto-
rí mali hrávať za Á-čko sme 
spoločne dospeli k tomu, že 
počet hráčov je malý (ich 
pracovné povinnosti hlavne 
v zahraničí) a boli sme núte-
ní mužstvo odhlásiť zo súťa-
že. Hráči, ktorí chceli aktívne 
hrávať, po dohode s Veľký-

uskutočnili zájazd do vinár-
stva Mrva a Stanko a 27. de-
cembra sa uskutoční výročná 
členská schôdza s ochutnáv-
kou mladých vín. Do pozor-
nosti dávame i zmenu ko-
nania výstavy vína, ktorá 
sa bude konať 15. februára 
2020, týždeň pred fašiangom. 
Týmto sme splnili aj želanie 
nášho pána dekana, Dr. Šte-
fana Kováča, aby sme také 
podujatie nerobili v pôste.

Želám všetkým milovní-
kom vína, aby si našli ces-
tu aj k drobným vinárom, 
čím by podporili rozvoj re-
gionálneho vinohradníctva. 
Takisto prajem všetkým vi-
nohradníkom úspešný rok 
2020, ktorý o chvíľu začne-
me rezom viniča.

Ing. Jozef Uhnák
predseda Vinohradníckeho 

spolku Rybník

mi Kozmálovcami, išli hrať 
za ich mužstvo. Veľké Koz-
málovce následne odohrali v 
jeseni na našom ihrisku dva 
majstrovské zápasy a rovna-
ko tomu bude aj v jarnej časti. 
Hoci je za nami ešte len prvá 
časť súťaže, už dnes oslovu-
jeme hráčov do „A“ mužstva 
dospelých. Urobíme všetko 
preto, aby aj za pomoci do-
rastencov, bol v Rybníku od 
novej sezóny opäť futbal v tej 
najvyššej kategórii. 

Ing. František Vyskočil



12 OBECNÉ NOVINY KRIVÍN

Vydáva: Obec Rybník, Hlavná 2, 93523 Rybník • Redakčná rada:  Ing. Daniela Trňanová, MBA, 
Ing. Erika Brezánska, Mgr. Lenka Kubasová • Tlač a zalomenie: SB PRESS, s.r.o. Levice,  
sbpress@sbpress.sk • Prešlo jazykovou úpravou.

V sobotu 16. novembra 2019 
sa konal jubilejný 10. ročník 
Rybníckej 10-ky. Na beh sa za-
registrovalo 74 pretekárov, z 
toho bolo 20 žien a 54 mužov. 
Súťažilo sa v kategóriách muži 
do 39 rokov, nad 40 rokov, nad 
50 rokov, nad 60 rokov a ženy 
do 39 rokov, nad 40 rokov, nad 
50 rokov a nad 60 rokov. Ryb-
nícku 10-ku vyhral 21-ročný 
Matúš Verbovský (ŠK Atóm 
Levice) časom 33:21. Zo žien 
bola najrýchlejšia 24-ročná 
Katarína Bátovská (AK Tlma-
če) časom 38:05. Najstarším 
účastníkom bol pán Jozef Ba-
šovský (ZTŠČ Baňa Cígeľ Prie-
vidza) vo veku 75 rokov, ktorý 
túto trať zvládol v čase 1:00:22. 
Za obec nás reprezentovali 
Marek Demian, Pavol Ižold, 

Po takmer 2 mesiacoch dvoj-
fázových tréningov sa pre hrá-
čov STK Rybník začala sezóna 
2019/2020. Naši odchovanci 
sa koncom augusta zúčastnili 
prestížneho medzinárodného 
turnaja Satelite tour. Najlep-
šie sa darilo dorastencovi To-
mášovi Trubáčikovi, ktorý sa 
prebojoval až do štvrťfinále. V 
septembri sa konali prvé tur-
naje SPM v jednotlivých ka-
tegóriách. Naši stolnotenisti 
si počínali nasledovne: v ka-
tegórii dorastenci (Čadca) T. 
Trubáčik 9. - 12. miesto, D. Bu-
dinský 17. - 24. miesto, A. Pá-
leník 32. - 36. miesto, v kategó-

JUBILEJNÝ ROČNÍK RYBNÍCKEJ 10-KY
Dominik Kúdela a Veronika 
Bagolová. V tomto roku sa ko-
nal aj 1. ročník Rybníckej 5-ky. 
Na tento beh sa zaregistrovalo 
35 bežcov, 11 žien a 24 mužov. 
V súťaži žien vyhrala 15-roč-

ná Jana Mácsaiová (DSA vieto 
Levice) časom 18:55 a v súťaži 
mužov 35-ročný Michal Šebe-
ňa (Atléti Vráble) časom 18:03. 
Naši reprezentanti boli Štefan 
Kováč, Peter Maszay, Šimon 

Uhnák s manželkou Monikou. 
Všetkým účastníkom srdečne 
blahoželáme k ich výkonom a 
tešíme sa na stretnutie zno-
vu o rok.

Mgr. Lenka Kubasová

Jesenná sezóna STK Rybník
rii dorastenky (Ružomberok) 
A. Balúchová 12. - 16. miesto, v 
kategórii mladšie žiačky (Ru-
žomberok) S. Fialová 17. - 24. 
miesto, v kategórii najmlad-
ší žiaci (Záhorská Bystrica) S. 
Hlošek 17. - 32. miesto, J. Ko-
váč 32. - 64. miesto, A. Krištof 
32. - 64. miesto.

Najmladší žiaci (S. Hlošek, 
D. Gajdoš, J. Kováč, O. Kubas, 
A. Krištof, D. Kováč, D. Kriš-
tof) sa pravidelne zúčastňujú 
krajských výberových kem-
pov.

V tímových súťažiach má 
STK Rybník 5 družstiev. A 
družstvo pôsobiace v naj-

vyššej súťaži slovenskej ex-
traligy, v zostave: M. Gajdoš, 
M. Tonkovič, hrajúci tréner D. 
Goga a dorastenci T. Trubáčik, 
A. Páleník, D. Budinský. Aktu-
álne je po troch prehrách, jed-
nej výhre a jednej remíze na 8. 
mieste. Sezónnym cieľom A 
mužstva je udržanie sa v sú-
ťaži a nasadzovanie doras-
tencov v čo najväčšom počte 
zápasov. B družstvo hrajúce 
2. ligu v zostave: D. Goga, R. 
Krajčík, T. Trubáčik, A. Pále-
ník, D. Budinský si vytýčilo 
cieľ, postup do 1. ligy. Aktu-
álne po siedmom kole so šies-
timi výhrami a jednou remí-

zou sú na 1. mieste tabuľky.  
C družstvo hrá 4. ligu v zo-
stave: N. Miko, M. Mikle, O. 
Potock ý, A. Ba lúchová, D. 
Chorvátova, O. Lackovič. Se-
zónnym cieľom je udržanie 
sa v súťaži. Družstvá D a E 
pôsobiace v okresných súťa-
žiach dávajú priestor našim 
najmenším v získavaní prvých 
zápasových skúseností.

Na prelome októbra a no-
vembra sa konal v Nitre tra-
dičný medzinárodný turnaj 
ITTF Junior Open, účasť si 
vybojoval T. Trubáčik. Po M. 
Tonkovičovi a D. Chorvátovej 
sa stal ďalším odchovancom 
STK Rybník, ktorému sa po-
darilo obliecť si reprezentač-
ný dres.

Výborný výsledok dosiahol 
hrajúci tréner Martin Gajdoš. 
Na Majstrovstvách Európy po-
licajných zborov vybojoval v 
súťaži družstiev zlatú medai-
lu a v dvojhre skončil na 5. 
mieste. Týmto mu ďakujeme 
za skvelú reprezentáciu nášho 
oddielu.

Ing. Jozef Piatro
predseda STK


